

附件(六)

ANNEX (VI)

申請成為申請表格 EMSD/GSO/101 甲部所介定的

第六類勝任人士 — 修理及維修石油氣車輛

**Application to Become a Competent Person of**

**Class 6 — Repair and Maintenance of LPG Vehicles**

**As Defined in Section A of Application Form EMSD/GSO/101**

1. **工作範圍**

**Scope of Work**

為石油氣車輛燃料系統的任何部份進行拆卸、裝嵌、測試、投入運作、解除運作、接駁、截離、保養、修理或更換工作。燃料系統 括石油氣瓶、汽化器、管道、調壓器、混合器及相關配件。

To carry out work on dismantling, assembly, testing, commissioning, decommissioning, connection, disconnection, maintenance, repair or replacement of any part of the LPG vehicle fuel system. The fuel system includes LPG cylinder, vaporiser, pipework, regulator, mixer and associated components.

2. **所需知識**

**Knowledge Required**

必須熟識下列各項：

Must be familiar with the following subjects:

- (a) 氣體安全條例(第 51 章)；  
The Gas Safety Ordinance, (Cap. 51);
- (b) 氣體安全(氣體供應)規例(第 51 章)；  
The Gas Safety (Gas Supply) Regulations, (Cap. 51)
- (c) 有關石油氣車輛燃料系統設備的操作與維修須知；及  
Operating and maintenance instructions pertaining to LPG vehicle fuel supply components; and
- (d) 石油氣的特性。  
Properties of LPG.

3. **經驗**

**Experience**

必須是現職汽車修理技工，兼具有三年以上相關工作經驗，並獲現職僱主加以證明。

Being working as a motor vehicle mechanic and having at least 3 years relevant working experience certified by current employer.

4. **資歷**

**Qualifications**

必須修畢職業訓練局所提供的『石油氣汽車機械維修』或同等課程。

Must complete the 'LPG Vehicle Servicing' course conducted by the Vocational Training Council or equivalent.

**註：**

**Notes:**

- (i) 氣體安全監督或會要求申請人出席面試，以核實其訓練及經驗是否符合規定。  
The Gas Authority may require the applicant to attend an interview for verifying the appropriateness of his/her training and experience.
- (ii) 勝任人士如轉換其僱主或通訊地址，須在 28 天內通知氣體安全監督。  
If a competent person changes his/her employer or correspondence address, he/she shall notify the Gas Authority of the change within 28 days.